
 

Kadernota 2024-2027 eerste inbreng.  

Voorzitter, 

Keken we gisteravond achteruit, vanavond kijken we met de kadernota 2024-2027 vooruit.  

Vorig jaar, stond ik hier en gebruikte ik een metafoor voor de gemeente Leidschendam-Voorburg; de 

gemeente als een huis. Het is ons huis. Een huis waar we met zijn allen in wonen, samen voor zorgen 

maar ook wat we moeten onderhouden, wat veilig moet zijn en er de tuin er goed bij moet liggen. En 

dan heb ik het nog niet eens gehad over de mogelijkheid auto voor de deur te kunnen parkeren. Ik 

stelde toen dat het huis Leidschendam-Voorburg er goed bij stond. Maar er was toen ook een 

waarschuwing: ons huis staat niet op een eiland. En voorzitter helaas kreeg ik gelijk kreeg. Oekraïne, 

statushouders, toewijzingswet asielzoekers, maar ook energiearmoede, boodschappenprijzen en 

ondernemers die zijn pas net gestart met het terugbetalen van de tozo. Het zijn voor veel mensen 

moeilijke tijden.  

 

Maar laten we eerst eens samen kijken ons huis. Mijn fractie kan oprecht zeggen dat we trots op om 

te wonen dat huis. Wat zit er een maatschappelijk kracht in dat huis. Van de opvang van Oekraïners 

door inwoners en tijdelijke noodopvang – we hadden het er gisteravond al even over – tot de vele 

vrijwilligers die ervoor zorgen dat het budget van het sociaal domein niet nog groter wordt; de 

maaltijden van de Koningskerk en RKAVV die eenzaamheid tegengaan; steeds meer buurtpreventie-

teams tot aan de kleine weggeef- en verzorgingsmiddelenhuisjes in wijken. Betekent dat dat er geen 

mensen meer tussen wal en schip vallen? Zeker niet, en daar moeten met zijn allen ook scherp op zijn. 

En dat is het college, we zien een college wat het evenwicht zoekt tussen investeren in de basis op 

orde; onze sportclubs cq verenigingsleven, veiligheid, winkelcentra, en openbare ruimte én tussen 

mensen met een nieuw integraal armoedenbeleid, re-integratie-participatie en visie op wat het 

betekent om op te groeien én oud te worden in LV. Met hopelijk als effect dat deze 2 onderdelen elkaar 

versterken; een mooi voorbeeld daarvan is de wens voor een nieuwe Dome van hockeyclub Cartouche. 

Met een grotere Dome kunnen ze ook het vierde veld ‘s winters overdekken waardoor er uiteindelijk 

meer kinderen kunnen sporten en de velden multifunctioneel kunnen worden gebruikt. Ze hebben de 

financiën bijna rond, maar hebben nog een klein duwtje nodig. Daarom dien ik bij deze mede namens 

woordvoerder sport Laurens van der Linde de motie ‘Bijdragen nieuwe overdekking hockeyvelden’ in 

met als dictum:  

 

Motie Bijdragen nieuwe overdekking hockeyvelden  

Verzoekt het college  

Vanuit de post ‘Incidentele flexibele ruimte’ 15.000€ te reserveren en het gesprek aan te gaan met 

hockeyclub Cartouche.  

 

Basis op orde 

Aar de basis op orde kan beter: de kadernota lezend zien we als VVD LV tussen de regels door dat hier 

nog wel kansen liggen. Een aantal weken geleden kregen we als raad een voorstel voor een 

investeringskrediet ter vervanging van een kademuur. Een kademuur is een zogeheten kunstwerk: 

deze kunstwerken (bruggen, kademuren, oevers) zijn wel het skelet van onze stad en zorgen ervoor 

dat we veilig in de gemeente kunnen wonen werken, bewegen, recreëren. Er bleek in het systeem wel 

meerjarig onderhoudsgeld geregeld te zijn maar de vervangingsopgave niet. Iedereen met een goed 

huishoudboekje weet dat de wasmachine ooit kapotgaat en dat je jaarlijks moet sparen voor een 



nieuwe. En dat huishoudboekje moet vervolgens veilig en op orde zijn ongeacht politieke kleur van 

een nieuwe coalities. Daarom dien ik hierbij namens de woordvoerder Openbare ruimte Guus Beek de 

motie ‘Goed beheer vraagt strategie’ in met als dictum:  

 

Motie Goed beheer vraagt strategie 

Verzoekt het College: 

- De vervangingsopgaven van al onze kunstwerken en oevers tot 2050 in kaart te 

brengen; 

- Inzichtelijk te maken per komende bestuursperiode wat de investeringsopgaven is; 

- Te bezien of hiervoor een voorziening of bestemmingsreserve in de begroting kan 

worden ingesteld; 

- Dit alles mee te nemen in het nog op te leveren Beheerplan Civiele Kunstwerken zodat 

er een strategisch meerjarenonderhoudsplan  

 

We gaan ervanuit dat het College deze motie ook als aanmoediging ziet voor de onderdelen 

Straatmeubilair en speelplaatsen. 

 

Veiligheid 

Een huis moet veilig zijn dat doe je op verschillende manier. De kadernota zet in op veiligheid in de 

wijk en versterking van onze handhaving. Eind van dit jaar ontvangen we de wijkveiligheidsplannen. 

Gisteravond hoorde we even dat we goed onze boa’s weten te binden en boeien. De 

professionalisering gaat goed.   Om hem te helpen onze straten en wateren groen, schoon en veilig te 

houden dien ik mede namens woordvoerder veiligheid Drago Gruric de volgende moties in 

 

Motie Verkoeling Zwemwater II 

Verzoekt het College: 

Prioriteit te geven aan de afdoening van de motie en nog voor het einde van 2023 te komen met; 

-Een voorstel voor creatieve mogelijkheden om op een veilige en verantwoorde manier en 

locatie, bijvoorbeeld in of aan de Vliet, maar ook elders, een vorm van zwemvoorziening in de 

buitenlucht kan worden gecreëerd, hierbij ook te kijken naar creatieve oplossingen uit andere 

gemeenten en hierbij ook inwoners te betrekken. 

-Te onderzoeken of er, buiten een volwaardige zwemvoorziening, andere oplossingen met 

water zijn om tijdens hete dagen in de openbare ruimte verkoeling te vinden, in het bijzonder 

voor jongere jeugd en hierbij ook inwoners te betrekken. 

-Het voorstel inclusief financiële scenario’s nog voor einde 2023 naar de raad te sturen 

 

én de motie:  

 

Motie Inzet Cameratoezicht op afvaldumpers!  

Verzoekt het College 

- Alsnog een proef voor te bereiden die tot doel heeft cameratoezicht slim en effectief in te 

zetten tegen afvaldump. 

- Binnen deze pilot een juridisch kader te scheppen waarbinnen camera’s ingezet en uitgelezen 

kunnen worden en de beelden gebruikt kunnen worden in de opsporing en beboeting van de 

overlastgevers; 



- Het benodigde budget voor deze pilot vrij te maken binnen de komende begroting 2024-2027 

 

 

Voorstellen nieuw beleid en intensivering 

De kadernota stelt een aantal keer nieuw beleid of een intensivering voor. Daarover 2 vragen: 

- Ik lees een eenmalig impuls voor onze musea maar ik lees ook dat we subsidie af willen 

bouwen. Hoe verhouden deze 2 zich tot elkaar? 

- En dan de vele fte’s die worden gevraagd en intensivering in de organisatie 

Gisteravond hebben we het al even gehad over de 3 mln. in crisistijd voor capaciteitsproblemen die 

wij als raad in 2020 beschikbaar hebben gesteld aan de toenmalige gemeentesecretaris. Tot op heden 

is daar nog geen duidelijk antwoord op gekomen noch is er verantwoording over afgelegd. Na 

gisteravond een kort debatje bleek er nog 1 miljoen over was. Dat betekent dat als ik even simpel reken 

met 20 fte bij te plussen, we in de kadernota nog een keer een miljoen investeringen in de organisatie. 

De vraag blijft waarom deze fte niet in de oorspronkelijke 3 mln. is geland?  

 

We zijn als VVD LV klassiek als we zijn voor een slanke, kerntakengerichte organisatie. Als blijkt dat we 

die kerntaken niet goed kunnen uitvoeren, even goede vrienden, maar we zijn nooit voor het over de 

balk smijten van 3 mln. Graag hoor ik van het college hier toch nogmaals nader uitleg over.  

 

Financiën 

Fijn dat we als raad f een compleet financieel plaatje hebben gekregen van de wethouder.  

LV in de top 3 meest gezonde middelgrote gemeente 

We zien licht positief 2024 en zwaar positief 2025 goed gaan, daarna duiken we fors in de rode cijfers 

en is begroting niet structureel sluitend.  

Dat we het daarmee nog steeds beter doen dan het landelijk gemiddelde, doet niks af van het feit dat 

we nog steeds uitkijken op het ravijn. En alhoewel de wethouder gisteravond nog op twitter al 

voorzichtig begon te juichen is de VVD LV nog niet zo positief. Wat ons betreft blijven we focus houden. 

Vraag: wanneer is het moment dat we beslissen hoe we ons op het ravijn gaan voorbereiden? 

 


